
Restaurovat, renovovat, nebo radši nechat být? 
Mgr. Lukáš Václavík, Hana Chvílová 
Na ponku vám ukážeme, jak vracíme do života starý nábytek, který se svým opotřebením jeví jako odpad, ale přitom v sobě skrývá hodnotný kousek. 
Pobavíme se o tom, jak se nábytek renovuje a jak se restauruje, a co nesmíte po renovaci přiznat restaurátorovi.                                                                                                                                                      

KUMST, kreativní hub Brno, Údolní 495/19
workshop 5. 4. 2022, 9:00 – 12:00 

Studentský workshop zaměřený na renovaci a restaurování poválečného nábytku. 
Cílem je v části teoretické seznámit účastníky se základními trendy vývoje poválečného nábytku, jeho současnou pozicí v rámci 
obliby retro stylu, sběratelskými aktivitami, hodnotou nábytku, nejvíce ceněnými autory a sběratelsky cennými nábytkovými 
kusy. V části praktické pak seznámit s možnostmi restaurování či renovace (a s odlišnostmi obou přístupů) a tyto možnosti 
demonstrovat na několika příkladech opravovaných kusů. 

teoretická část

praktická část

Český nábytek poválečného období: fakta, výzkum, výuka 
PhDr. Dagmar Koudelková, ústav hudební vědy FF MU 
Architektura, nábytek, bytová kultura a užité umění poválečných desetiletí se v posledních letech těší nebývalému zájmu odborné i laické veřejnosti. 
Přednáška připomene nejdůležitější vývojové mezníky, nábytkové modely a jejich tvůrce a také výzkum na Masarykově univerzitě, včetně několika 
bakalářských a magisterských prací. 
 
Oblíbená „retro“ křesla: Jaroslav Šmídek v kontextu poválečného nábytku 
Mgr. Karolína Kouřilová, Ústav hudební vědy FF MU 
Sektorový a sedací nábytek poválečného období znají mnozí z obývacích pokojů rodičů či prarodičů. Vysoce módním „zbožím“ se v posledních letech 
stala zejména křesla, označovaná jako „retro“, která se úspěšně zabydlela v současných interiérech. Návrháře oblíbených modelů však zná málokdo. 
Příspěvek představí jednoho z předních designérů té doby, brněnského architekta Jaroslava Šmídka. 
 
„Na ponku“ 
Mgr. Lukáš Václavík 
O projektu „Na ponku“ aneb když začnete živnost v kuchyni a potřebujete ponk…

rezervace na mailu  ncnd.brno@gmail.com


